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Alleen de uitgesproken tekst geldt.

Embargo tot 5 juli 15:00 uur.

Voorzitter, vandaag het kaderdebat, een terugkerend ritueel waarin alle in deze raad 
vertegenwoordigde partijen spreektijd krijgen. De stopwatch bij de hand. Als nestor 
van deze Raad, oftewel het oudste raadslid  zal ik, als eerste spreker proberen te 
houden

Ook dit jaar zullen er moties en amendementen met goedbedoelde plannen 
waarvoor vaak geen dekking is of wordt aangegeven.

Beter voor Rijswijk zal, zeker met de komst van het nieuwe College hier  niet aan 
mee doen. Dus, om met de deur in huis te vallen, de reeds aangekonsigde motie zal 
ik niet indienen, maar daarover zo dadelijk meer.

We zien liever dat het College voortvarend aan het werk gaat met het opstellen en 
uitvoeren  van het werkprogramma waar het college akkoord een goede basis is. 

Uiteraard zal dit werkprogramma flinke financiële gevolgen hebben. Beter voor 
Rijswijk verwacht dan ook dat deze kosten duidelijk worden opgenomen in de 
begroting voor het komend jaar.

Vraag: kunt u dit de raad toezeggen?

Terugkijkend werd de jaarrekening van 2021 afgesloten met een, naar 
omstandigheden, verrassend positief resultaat.  De financiën  zijn op orde.

Dit ondanks dat de gemeente Rijswijk vorig jaar, voor het tweede jaar werd 
geconfronteerd met oplopende kosten, mede als gevolg van het Coronavirus en de 
toegenomen kosten van de Jeugdzorg.

De eenmalige meevaller, de Enecomiljoenen, mogen ook nu niet zomaar worden 
aangewend om tekorten van nu en in de toekomst te dichten. 

Beter voor Rijswijk heeft hoge verwachtingen van VVD wethouder Werner van 
Damme met zijn belofte “Rijswijk blijft goed, wordt beter” en dat is zeker beter voor 
Rijswijk.

Beter voor Rijswijk ziet graag een sluitende begroting voor 2023.  Dit zal nog een 
klus worden. Dit  vooral vanwege de wensen van deze Raad.



Het coalitie akkoord was, na heel veel gesprekken ook voor Beter voor Rijswijk een 
onverwachte verrassing, zeker wat betreft de brede samenstelling die vier jaar 
geleden niet voor mogelijk werden gehouden.

Natuurlijk, alle partijen hebben hun te respecteren  idealen.
Groen Links  gaat inzetten voor de energietransitie. Een grote uitdaging in een 
periode een dreigende recessie.
Prijzen van  brandstof, elektriciteit en gas rijzen de pan uit. Iedereen merkt dat ook 
prijzen van boodschappen in de supermarkt omhoog vliegen. 
De eenmalige energietoeslag van 800 euro was welkom, tijdelijke verlagingen van de 
BTW op energie lijkt leuk,  helaas heeft dit een tijdelijk en beperkt effect op de 
portemonnee. Het  blijven zorgen van Beter voor Rijswijk.

De energietransitie.

Beter voor Rijswijk is van mening dat dit niet lokaal kan worden doorgevoerd.. 
Steunmaatregelen voor de inwoners van Rijswijk moeten er komen om de 
energietransitie transparant te maken.
 
Geen ene Rijswijker heeft enig idee wat dit allemaal moet gaan kosten.
Informatieavonden die de gemeente in samenwerking met bewonersorganisaties 
organiseert geeft hier geen enkel antwoord of perspectief. Er wordt uitsluitend 
informatie gegeven over de mogelijkheden terwijl die nog volop in ontwikkeling zijn.

De VVD wil vooral de financiële situatie van de gemeente in orde houden. 
Nieuwkomer PvdA zal haar energie zetten in schaarse woningmarkt, waar voor 
iedereen een plaatsje zal moeten zijn. Een zware opgave.
Zo hebben alle partijen hun wensen kunnen inbrengen. Klasse.

Laadpalen:

Beter voor Rijswijk is verheugd dat het College komt met een laadpalenbeleid. Er 
blijken steeds meer elektrische, vooral leaseauto’s vanwege de fiscale voordelen, op 
de weg te komen.
Tijdens bewonersbijeenkomsten waren veel klachten te horen over laadpaalplakkers, 
die laadpalen gebruiken als prive parkeerplaats. Er vind geen handhaving plaats 
terwijl problemen zich vooral voordoen in de avonduren.
Vanwege de toch al heftige parkeerdruk zien vele bewoners graag de komst van 
“laadeilanden” aan de randen van de wijken. Een goede oplossing om wildgroei van 
laadpalen tegen te gaan. 

Vraag: wanneer kan de Raad voorstellen tegemoet zien?



Beter voor Rijswijk wil de ozb onder het gemiddelde blijft van wat hier in de regio in 
rekening wordt gebracht. 
Mogelijk ontkomt de gemeente er niet aan de OZB iets aan te passen omdat de 
inkomsten veel nuttige zaken worden gedaan. Maar het mag niet buitensporig 
omhoog gaan.

Reeds lang vraagt Beter voor Rijswijk naar een bescheiden renovatie van de 
Marimbahal. 
Voortvarendheid is gewenst zodat de werkzaamheden snel ter hand kunnen worden 
genomen.

De behoefte aan binnensport wordt door de uitbreiding van woningen enorm toe.

Met name vanuit Rijswijk Buiten straks in het, Havenkwartier en Pasgeld, komt er 
behoefte aan overdekte sportruimten. 

Vraag: wanneer kan de Raad hier een besluit over nemen?

Rijswijk vast vestigingsklimaat voor ondernemers.

Voorzitter, Beter voor Rijswijk krijgt steeds vaker klachten over de stroperige en zeer 
langdurige behandelingstijden van vergunningsaanvragen. Ook is het 
ondernemersloket niet, of zeer slecht bereikbaar. Op mails wordt vaak niet of 
nauwelijks gereageerd. Als alle benodigde stukken voor de aanvraag en er geen 
bibob procedure van toepassing kunnen aanvragen toch gewoon worden 
afgehandeld?

Vraag: bent u bereid de diensterlening aan ondernemers te verbeteren en 
aanvragen sneller af te handelen?  

Voorzitter, Beter voor Rijswijk is verheugd dat er meer woningen komen voor mensen 
die nu niet in aanmerking komen voor een sociale woning en zelfs zoeken naar een 
iets hoger segment blijkt nauwelijks aanbod te zijn.  

Graag met prioriteit aandacht voor de bouw van flexwoningen en noodwoningen. Er 
is een enorme schaarste, voor zowel Rijswijkse woningzoekenden alsmede 
statushouders waarvan de Overheid Gemeente opdraagt zij te huisvesten.

Beter voor Rijswijk heeft overwogen hiervoor een motie in te dienen maar ziet hier 
momenteel vanaf omdat met betrekking tot dit onderwerp nog een uitvoerige 
discussie met de Raad moet gaan plaatsvinden?

Vraag: wanneer komt u met voorstellen waarover de Raad een besluit kan 
nemen?

Het College stelt dat de grens van sociale woningen zeker op 30% moet blijven.



Goed dat, binnen de kaders,  prioriteit wordt gegeven aan woningzoekende met 
beroepen in de zorg, onderwijs, politie e.d. Beter voor Rijswijk hoopt dat hier op zo’n 
kort mogelijke termijn invulling aan wordt gegeven.

Voorzitter, vorig jaar heeft Beter voor Rijswijk, in navolging van andere gemeenten, 
gevraagd  om een experiment te beginnen om jongeren de mogelijkheid te geven 
zich twee jaar eerder in te schrijven voor een woning.

Vraag: wat heeft u met dit verzoek,  via een motie gedaan?

Voorzitter, Graag meer aandacht aan wonen, werken, scholing, sport en cultuur. 
Dit draagt bij aan een verminderde druk op de jeugdzorg.

Wat dit betreft mag best door partijen zoals Onderwijs, Rijswijks Museum, 
BB museum meer aandacht worden besteed aan geschiedkundige,  culturele en 
educatieve lesprogramma’s voor onze Rijswijkse jongeren. Daar valt heel veel winst 
te behalen.

Voorzitter, vorig jaar heeft Beter voor Rijswijk gevraagd voor het oprichten van 
buurtgezinnen  Voor deze activiteiten werd de stichting buurtgezinnen opgericht en al 
in tachtig gemeenten een succes. De stichting zorgt ervoor dat hulp- en steungezin 
aan elkaar worden gekoppeld door informele en laagdrempelige hulp te bieden. 

Vraag: Wat is de stand van zaken?

De groenvoorziening heeft extra geld beschikbaar gekregen voor onderhoud van het 
groen. Helaas zijn de bloembakken met rozen, waar vroeger, toen alles beter was, 
Rijswijk om bekend stond, niet teruggekomen

Wel iedere Rijswijker heeft kunnen constateren is dat de kwaliteit van het 
groenonderhoud een stuk is verbeterd. De zomer is weer begonnen en, zoals 
iedereen kan zien is de bereklauw  en Japanse duizendknoop flink in opkomst. Ga 
weer aan de slag want het blijft een punt van aandacht..

Rijswijk is een van de meest diervriendelijkste gemeenten van Nederland. Recentelijk 
is er in de Voorde is vorig jaar een flink stuk terrein, met zitjes en speelvoorzieningen 
voor honden opgeleverd. Er wordt steeds meer gebruik van gemaakt. Complimenten 
hiervoor, pas in een goed dierenbeleid.

In het Wilhelminapark hebben vrijwilligers een monumentje mogen plaatsen ter 
nagedachtenis aan de dood  van de hond Batman. Hij werd uitgedroogd en 
verhongerd aangetroffen. 



Het monumentje is geplaatst dankzij giften uit heel Nederland zou daar voor een 
beperkte tijd mogen staan. Het doet Beter voor Rijswijk goed, dat het monumentje 
daar permanent  heeft gekregen als symbool tegen dierenmishandeling.

En als laatste verzoek, ondanks toezegging is de fontein op het Bogaardplein rond 
24 juni nog steeds niet in gebruik genomen. 

Vraag: Wanneer gaat onze kindvriendelijke wethouder Armand ijsje uitdelen als 
de fontein in gebruik wordt genomen? 

Beter voor Rijswijk ziet het college-werkprogramma met een goede inzichtelijkheid in 
de begroting met meer belangstelling tegemoet. 

Wij wensen jullie, Larissa, Armand, Mark, Werner en Gijs heel veel succes toe,


